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Referat Studienævn  

 
 
Deltagere 

Flemming Smedegaard (formand), Astrid Jensen, Lars Bøcher, Heidi Hansen, Rolf Torsten Scavenius 
Andersen, Cecilie Lundbæk Wrøbell, Frederikke Ejlskov Schlossarek, Maria Hufnagel Nielsen, Andrea 
Svanborg, Gitte Bisgaard Sørensen (studiesekretær), Hanne Geertsen (studiesekretær) og Freja Lyngsø Lund 
(studienævnssekretær og referent). 

 
Afbud 
Simon Bergenstof Arestrup, Henrik Koll, Emil Bisp Petersen (studiesekretær), Susie Schmidt Reimann 
(studiesekretær), Simon Hildebrand Hedegaard (studienævnssekretær) 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt 
 
2. Meddelelser 
Projekt om revidering af SDUs kvalitetssytem: 
Direktionen har godkendt igangsættelsen af et projekt, der skal revidere SDUs kvalitetssystem for 
uddannelser. Det er målet at skabe et kvalitetssystem, der er enklere og tilpasset aktørernes behov. Der skal 
være mindre kontrol og mere udvikling og medejerskab. 
 
Barselsdispensation: 
Pr. 1. september 2023 overgår behandling af ansøgninger grundet i barsel, fødsel og adoption fuldt til 
studienævnene. Det er fakultetets holdning, at der bør anlægges en lempelig dispensationspraksis i disse 
sager. Se evt. vedlagte notat. 
 
Valg 2023: 
De studerende er på valg til studienævnet.  
Frist for indsendelse af kandidatlister er 7. november, kl. 12.00. 
Studienævnet drøftede mulighederne for at have Slagelse studerende præsenteret i studienævnet, men 
anerkender at vi er udfordret på at få engageret bachelorstuderende fra Slagelse.  
 
Imødekommet ansøgning om midler: 
Studienævnsformanden har imødekommet en ansøgning på 1.000 kr. fra den koordinerende tutor på 
tyskstudiet, til en studietur til Hamborg for alle nye studerende på Tysk, negot.-tysk og IVK-tysk. 
 
Campus Slagelse og RUC: 
Flemming og Astrid informerede om, at forhandlingen mellem RUC og SDU er endeligt faldet til jorden. 
Økonomien er der ikke kommet enighed om, og parterne er gået hver for sit. I løbet af de næste 2 til 3 måneder 
vil rektor og ledelsen undersøge, hvad der skal ske nu. Både økonomi og optag i Slagelse er udfordret. 
Studienævnet håber, at der hurtigt kommer en afklaring på, hvad der skal ske med Slagelse, så de ansatte ikke 
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skal gå i uvished længere end højst nødvendigt. Flemming pointerer, at vi i studienævnet er glade for at 
fortsætte samarbejdet med Slagelse.   
 
3. Nyt fra IVKomitéen i Odense  
Cecilie informerede om, at der ikke er så meget nyt at sige. IVKomitéen har haft ét møde siden sommerferien. 
I forbindelse med studiestarten er der særligt fokus på medlemsrekruttering. IVKomitéen vil arrangere sociale 
arrangementer i løbet af semestret. Det samme vil festudvalget.    
 
4. Nyt fra Student Forum i Slagelse 
Heidi orienterede om, at studiestartscasen har givet gode forslag til arrangementer, og nogle af dem er planlagt 
til det igangværende semester. Studentercaféen lukker desværre, men der startes en ny studenterforening med 
et bredere fokus end blot studentercaféen.  
 
5.  Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket punkt (fortroligt referat). 
 
6.  Undervisningsevaluering 
Studienævnet godkendte evalueringsrapporterne for forårssemesteret 2023. 
 
Studienævnet drøftede udfordringen omkring usaglige evalueringer, som det kan være ubehageligt for 
undervisere, at skulle læse. Temaet blev drøftet på undervisermødet i august. Undervisere opfordres til at dele 
sådanne oplevelser med kolleger, alternativt at inddrage studieleder. 
 
7.  Optag, kvote 2 
Forud for uniTEST 2024 har studienævnet mulighed for at ændre den indbyrdes vægtning af de 3 domæner 
sproglig tænkning, kritisk tænkning og kvantitativ tænkning. 
 
IVK-studienævnet tilslutter sig model 1, dvs. denne vægtning:  
Sproglig tænkning: 50% 
Kritisk tænkning: 40%  
Kvantitativ tænkning: 10%   
 
8.  Feedback fra tutorer og koordinatorer 
BA Odense: Introdagen gik godt, dog med nogle lavpraktiske problemer med lokale. Det havde været rart 
med 3 dage grundet presset program. Case competition gik godt. Introturen forløb godt, dog blev 1 studerende 
sendt hjem, da vedkommende havde medbragt alkohol.  
Punktet behandles igen på studienævnsmødet i oktober, da der stadig er uafviklede introarrangementer. 
 
KA Odense: Studiestarten er forløbet godt, godt kunne der have været flere deltagere i fællesspisningen. 
 
I Slagelse er studiestarten forløbet godt, hvor de eneste problemer har været af lavpraktisk art.     
 
9.  Ændring i eksamensbestemmelserne for Engelsk i teori og praksis 2: 
Forslag fra fagets underviser Lene Dybbroe, punktet udsat fra augustmødet. 
Studienævnet drøftede ændringen af fagbeskrivelsen foreslået af underviser og godkendt af fagansvarlig i 
faget Engelsk i teori og praksis 2. Faget er udarbejdet i samarbejde med Slagelse, og Lars finder det ærgerligt, at 
denne foreslåede ændring ikke er vendt med dem. Denne drøftelse skal udskydes til næste møde, og afklares 
hvad Slagelse og Odense vil. Det skal være en fælles fagbeskrivelse.  
 
10. Ændrede kompetencemål, Slagelse 
IVK- og PBA-uddannelserne deler ikke generelle kompetencemål. Det betyder, at der skal ændres i de 
relevante fagbeskrivelser fra Slagelse: 
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• For kurser, der kun undervises på IVK-studiet, skal der i fagbeskrivelsen alene refereres til IVK-
studiets generelle kompetencemål 

• For kurser, der kun undervises på PBA-studiet, skal der i fagbeskrivelsen refereres til PBA-studiets 
generelle kompetencemål 

• For kurser, der samlæses mellem de 2 uddannelser, skal der i fagbeskrivelsen refereres til begge 
studiers kompetencemål.  

Studienævnet godkendte ændringerne. 
 
11. Eventuelt 
Rolf forespørger om møderne kan starte 15.05 grunde studenterrepræsentanterne kommer direkte fra 
undervisning. 15.05 blev godkendt. 
 
Mødet sluttede kl. 16.00. 
 
                     Flemming Smedegaard                                       Freja Lyngsø Lund  
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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